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اخبار
ساخت مستند و فيلم كوتاه 
از زنان لرستانی در دوران 

دفاع مقدس
معاون مشارکت زنان بنیاد حفظ 
مقدس  دفاع  ارزش های  نشر  و  آثار 
فیلم  و  مستند  ساخت  از  لرستان 
کوتاه در حوزه نقش زنان لرستانی در 
دوران دفاع مقدس خبر داد و افزود: 
ملک زاده  »حاجیه  فیلم نامه  تنظیم 
سیاه منصور« در دست تدوین است.

در  کرد:  بیان  جهان افروز  روح انگیز 
مرحوم  فیلم نامه  تدوین  راستا  این 
از  سیاه منصور«  ملک زاده  »حاجیه 
بانوان فعال ستاد پشتیبانی جنگ و 
مادر شهید »اسکندر نیازی« و جانباز 
»مظفر نیازی« در دست پژوهش و 
تدوین قرار دارد.وی همچنین از چاپ 
پنج عنوان کتاب در حوزه مشارکت 
خبر  مقدس  دفاع  دوران  در  بانوان 
جاری  سال  طی  کرد:  اضافه  و  داد 
چاپ کتاب های »مهتاب و باروت«، 
»پرستار انقلابی«، »تصمیم کبری« 
شهید  زندگی  )خاطرات  شامل 
زبان  از  نور خدا موسوی  زنده سید 
تاریخ  حافظی(،  کبری  همسرش 
شفاهی هفت نفر از بانوان فعال ستاد 
و  لرستان  استان  جنگ  پشتیبانی 
زندگی نامه ۴۹۶  از  شرح مختصری 
زن شهیده استان در دستور کار قرار 
به  اشاره  با  گرفته است. جهان افروز 
نقش  این که همچنین کتاب جامع 
زنان لرستانی در دوران دفاع مقدس 
تنظیم و رونمایی خواهد شد، ادامه 
اطلاعات  بانک  تدوین  جهت  داد: 
مقدس،  دفاع  دوران  در  زنان  نقش 
بانوان لرستان شامل  به  آثار مربوط 
آثار، وصیت نامه ها و خاطرات مربوط 
همچنین  و  استان  شهیده  زنان  به 
گردآوری  شهدا  همسران  و  مادران 
برنامه ریزی  با  افزود:  وی  می شود. 
به عمل آمده بانک اطلاعاتی مربوط 
به نقش زنان لرستانی در دوران دفاع 
و  تنظیم  سال ۹۷  پایان  تا  مقدس 
شد.جهان افروز  خواهد  رونمایی 
همکاری  با  طرح  این  کرد:  اضافه 
حضرت  سپاه  زنان  جامعه  بسیج 
ابوالفضل)ع( و بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس استان انجام 

خواهد شد.

همكاری اوباما وهمسرش 
در توليد سريال های 

تلويزيونی
همسرش  و  اوباما«  »باراک 
تولید  قرارداد  رسمی  صورت  به 
و  مستند  تلویزیونی،  سریال های 
بزرگ  کمپانی  با  سینمایی  فیلم 
اساس  کردند.بر  امضاء  نتفلیکس 
»باراک  نتفلیکس،  کمپانی  اعلام 
اوباما« رییس جمهور سابق آمریکا و 
همسرش »میشل اوباما« در ساخت 
و  سریال  تلویزیونی،  سریال های 
سینمایی  و  مستند  های  فیلم 
این  با  چندساله  قرارداد  یک  طی 
داشت.  خواهند  همکاری  کمپانی 
قرارداد  این  درباره  اوباما«  »باراک 
که پیش بینی می شود ارزش چند 
باشد،  داشته  دلاری  میلیون  صد 
این  ساده  لذت های  از  یکی  گفت: 
است که بتوان با تعدادی بیشتری 
آن ها  به  و  بود  ارتباط  در  مردم  از 
طیف  با  را  تجاربشان  کرد  کمک 
اشتراک  به  مردم  از  گسترده تری 
بگذارند. به همین دلیل است که من 
و »میشل« از همکاری با نتفلیکس 
امیدواریم  و  زده ایم  هیجان  بسیار 
بتوانیم صداهای مستعد، الهام بخش 
و خلاق را که توانایی افزایش درک 
و همدلی بیشتری میان مردم دارند 
آنها کمک کنیم  به  و  بپرورانیم  را 
داستان های خود را با تمام دنیا به 
اشتراک بگذارند. »میشل اوباما« نیز 
توضیح داد: من و »باراک« همواره 
الهام  برای  داستانگویی  قدرت  به 
بخشیدن، فکر کردن متفاوت درباره 
جهان پیرامون و کمک به باز کردن 
ذهن و قلب هایمان به سمت دیگران 
یک  نتفلیکس  بوده ایم.  معتقد 
سرویس بی رقیب و بسیار مناسب 
که  است  داستان هایی  نوع  برای 
بگذاریم  اشتراک  به  ما می خواهیم 
این  آغاز  انتظار  در  بی صبرانه  و 
همکاری هستیم. امضای قرارداد با 
»اوباما« یکی از جدیدترین اقدامات 
کمپانی  این  است،  نتفلیکس  مهم 
سال گذشته با یک قرارداد به ارزش 
بیش از ۱۰۰ میلیون دلار با »شاندا 
رایمز« کارگردان و نویسنده سریال 
همکاری  گِری«  »آناتومی  معروف 
خود را آغاز کرد و »رایان مورفی« 
همکاری  به  دادن  پایان  با  نیز 
کمپانی  با  خود  مدت  طولانی 
»فاکس قرن بیستم« با قراردادی به 
ارزش ۳۰۰ میلیون دلار به کمپانی 
نتفلیکس ملحق شده است. شبکه 
»نتفلیکس« ۱۲۵ میلیون عضو در 
سراسر جهان دارد.هنوز رقم قرارداد 
با  همسرش  و  اوباما«  »باراک  بین 

نتفلیکس مشخص نیست. 

به زودی بازی اندروید مسابقه  »فرمانده« عرضه می شود

جزئيات سريال مديری و برنامه محمدرضا گلزار در تلويزيون

مديركل فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربايجان شرقی خبرداد:

فعالیت٢٢سینمادرسطحآذربایجانشرقی

در نشست مستند مسابقه »فرمانده« اعلام 
شد که به زودی بازی اندروید این مسابقه عرضه 
»فرمانده«  مسابقه  مستند  شد.نشست  خواهد 
حسین  حضور  با  خرداد  اول  شنبه  سه  روز 
افشار تهیه کننده، امین کفاش، مهدی ماهان و 
مهدی جبین شناس کارگردانان و ارشا اقدسی 
محل  در  کارشناس  عنوان  به  کرمی  یوسف  و 

سازمان رسانه ای اوج برگزار شد.
مسابقه  مستند  کننده  تهیه  افشار 
»فرمانده« در ابتدای این نشست در توضیحاتی 
کرد:  عنوان  برنامه  این  گیری  شکل  درباره 
خانه  تجربه  اولین  »فرمانده«  مستندمسابقه 
مستند و سازمان اوج است و ما در سال های 
۸۷ که به دنبال تصویب طرح این مسابقه بودیم 
مشکلاتی داشتیم چون رئالیتی شوها هنوز در 
جا  هر  بودند  نیفتاده  جا  صداوسیما  سازمان 
اما خوشبختانه  می رفتیم طرح ما رد می شد 
اکنون مستندمسابقه های مختلفی در تلویزیون 

ساخته می شود.
این  پخش  پروسه  به  اشاره  با  وی 
مستندمسابقه اظهار کرد: فصل دوم »فرمانده« 
به دلیل حضور سردار حاج محمد ناظری مورد 
در  خودش  او  و  گرفت  قرار  فراوانی  استقبال 
واقعیت یک قهرمان بود که بسیاری از جوانان و 
دیگر اقشار را جذب می کرد. شهادت او هم به 
نوعی برای ما پایان کار بود و علی رغم فیدبک 
ها قصد ادامه دادن این مجموعه را نداشتیم و 
پیشنهاد سردار محمد پاکپور باعث تولد دوباره 
»فرمانده« شد. بعد از شهادت سردار ناظری، او 
ما را صدا زد و پیشنهاد داد که با یک نفر دیگر 
کار را پیش ببریم. ما هم بنا به پیشنهاد او به 
آنجا  در  را  کار  و  رفتیم  بلوچستان  و  سیستان 

ضبط کردیم.
افشار با اشاره به فضای این استان عنوان 
کرد: ما تصور می کردیم این استان امنیت لازم 
را ندارد و نمی توان در آن راه رفت چه برسد 
برنامه  تولید  با  اما  کنیم   برنامه ضبط  اینکه  به 
و  ریخت  هم  به  مان  ذهنی  تصورهای  آنجا  در 
دیدیم این استان از امنیت کافی، طبیعت زیبا 

خانه  است.مدیر  برخوردار  پرتلاشی  مردمان  و 
مسابقه  کرد:  عنوان  اسلامی  انقلاب  مستند 
»فرمانده« می تواند برای نسل های مختلف بعد 
از انقلاب جذاب باشد و ما فیدبک هایی دریافت 

کردیم که برای خودمان هم عجیب بود.
نیز  کار  این  بزرگ  پروداکشن  درباره  وی 
کار  بزرگترین  »فرمانده«  نظرم  به  کرد:  تصریح 
عوامل  نفر  فقط ۱۰۰  و  است  تلویزیون  گروهی 
این کار هستند و با محوریت نیروی زمینی سپاه 
و مشارکت نیروی دریایی و هوافضای سپاه تولید 
شده است. درواقع حدود ۴۰۰ نفر در ساخت آن 
همراه ما بودند. اگر قرارگاه قدس با ما همکاری 
و تعامل نداشت ساخت این مسابقه ممکن نبود. 
همچنین ساخت این مجموعه با یک کارگردان 
ممکن نبود و سه کارگردان با یک نوع تفکر مسابقه 

را پیش بردند.
افشار همچنین درباره نبود سلبریتی ها در 
من  به  بسیاری  کرد:  عنوان  مستندمسابقه  این 
می گویند که چرا از سلبریتی ها در این مسابقه 
استفاده نشده است در حالی که در رئالیتی شو 
خود شرکت کننده ها باید قهرمان شوند و استفاده 

از چهره های محبوب یک راه میانبر است.
امین کفاش یکی از کارگردانان »فرمانده« 

از  که  تصویری  کرد:  بیان  نشست  این  در 
که  است  مثلثی  است  من  ذهن  در  »فرمانده« 
هستند،  تولید  تیم  و  هنرمندان  آن  از  بخشی 
بخشی افراد نظامی و بخشی هم شرکت کننده 
ها. تصویربردار در این مسابقه به جای اینکه در 
استودیو زیر کولر باشد ساعت ها باید در بیابان 

و یا قایق مشغول به کار باشد.
مهدی ماهان دیگر کارگردان این مجموعه 
عنوان کرد: ضرورت ساخت چنین برنامه هایی 
قالب  آنها  با  تا  شود  می  احساس  تلویزیون  در 
کلیشه های ذهنی جوانان را بشکنیم و آنها را 
بسیاری  دهیم.  قرار  سخت  هایی  موقعیت  در 
پایان مسابقه می  ما در  از شرکت کننده های 
گفتند، فکرش را نمی کرند که بتوانند از پس 

انجام چنین کارهایی در مسابقه بربیایند.
به  که  کشور  تکواندوکار  کرمی  یوسف 
این نشست حضور داشت  عنوان کارشناس در 
نیز در سخنانی اظهار کرد: این مسابقه یاد داد 
که همه ما می توانیم جمله »من می توانم« را 
و  کردم  تجربه  زیاد  را  باخت  من  کنیم.  پیاده 
دیدم  را  کنندگانی  هم شرکت  مسابقه  این  در 
که چطور توانمندی های خود را نمایش دادند. 
این مسابقه نشان داد هیچ گاه نباید ناامید شد 

خداوند به ما توانمندی هایی داده است که می 
توانیم کوه را هم جابه جا کنیم.

ارشا اقدسی نیز به عنوان کارشناس فنی در 
این نشست بیان کرد: دنیا را آدم های معمولی 
نجات می دهند پس مهم است که این آدم های 
معمولی را جمع می کنید و از آنها قهرمان می 
سازید. ممنون از عوامل این برنامه که به مخاطبان 
احترام گداشتند و اجازه دادند ما هم سطح بالای 

کیفیت را در این برنامه ببینیم.
کارگردان  دیگر  شناس  جبین  مهدی 
این  در  کرد:  عنوان  ادامه  در  نیز  »فرمانده« 
ها  کننده  شرکت  و  عوامل  از  هرکسی  مسابقه 
می  تلاش  و  جنگیدند  می  خودشان  اندازه  به 
از  افشار  نشست  این  دیگر  بخش  کردند.در 
داد:  توضیح  و  گفت  سخن  بازی  یک  تولیدی 
هستیم  اندرویدی  بازی  یک  تولید  حال  در  ما 
که حدود یک سال تولید آن طول کشیده و به 
زودی عرضه می شود همچنین بازی برد گیم 

یا بازی رومیزی را نیز در دست تولید داریم.
حضور  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  وی 
بیان کرد: شاید خانم  این مسابقه  در  ها  خانم 
باشند  این مسابقه حضور داشته  نتوانند در  ها 
چون در تلویزیون حتی ورزش خانم ها هم نمی 
تواند، پخش شود. از طرف دیگر کاراکتر دخترها 
به کماندو نمی خورد و شاید ورزش ها و برنامه 

های دیگری با حضور آنها بتواند رقم بخورد.
وی در پایان درباره توجه به ژانرهای دیگر 
از  غیر  به  هنوز  صداوسیما  گفت:  تلویزیون  در 
سرمایه  دیگر  های  حوزه  در  داستانی  حوزه 
مستند  شبکه  مثال  طور  به  کند  نمی  گذاری 
جزو شبکه های پرمخاطب تلویزیون است ولی 
هنوز قالب مستند جزو قالب های مهجور است.
پایان  در  اسلامی  انقلاب  مستند  خانه  مدیر 
درباره حمایت سپاه و امکانات و تجهیزاتی که 
اگر  کرد:  اظهار  شده،  گذاشته  اختیارشان  در 
مستندمسابقه  این  توانستیم  نمی  نبود  سپاه 
اختیار  در  راحتی  به  سپاه  امکانات  بسازیم.  را 
این  تا  کردیم  تلاش  فقط  ما  و  گرفت  قرار  ما 

امکانات را مدیریت کنیم.

بازی های  خرید  وضعیت  آخرین  درباره   سیما  معاون 
جام جهانی، ساخت یک برنامه جدید با اجرای محمدرضا گلزار، 
ساخت سریال ۹۰ قسمتی مهران مدیری، آخرین وضعیت ساخت 
از  تلویزیون و دوری  برنامه »هفت« و همچنین جوان گرایی در 
بی ثباتی مدیریتی نکاتی را مطرح کرد.مرتضی میرباقری درباره 
پخش بازی های جام جهانی و اینکه آیا برای برخی نقاط کشور 
که از دریافت شبکه های دیجیتال و دیدن فوتبال محروم هستند، 
صورت  هر  در  ما  کرد:  اظهار  است؟  شده  اندیشیده  تمهیداتی 
از  بخشی  که  داریم  بازی های جام جهانی  پخش  برای  تدابیری 
آن عبارت از این است که با طرف های خودمان مذاکراتی داشته 
باشیم که امکان صد درصد پخش بازی ها فراهم شود.معاون سیما 
در ادامه تاکید کرد: بازی های جام جهانی صد درصد در ایران به 
بهترین نحو پخش می شود و ما دغدغه ای برای پخش بازی های 

جام جهانی نداریم.
معاون سیما در ادامه درباره  پوشش سراسری مسابقات جام 
از طریق  بازی ها  از دیدن  نقاطی که  در  اظهار کرد:   نیز  جهانی 
سیستم دیجیتال محروم هستند، دستوری به ما داده شده است. 
تقریبا ۱۰ درصد از جغرافیای کشورما تحت پوشش نیست و قرار 
است تمهیداتی فراهم شود که آن نقاط به صفر نزدیک شوند. در 
این چند ماهی که به صورت ویژه بر روی این نقاط کار می شود، 
قرار است همزمان با آغاز بازی ها، به این نقاط تصویر برسد. ما 
بتوانیم  اگر  آنها نمی رسد.  به  را داریم که تصویر  نقاط  از  برخی 
ارتقاء کیفیت انجام دهیم، اعمال می کنیم، اما اگر نشد صد درصد 

تصویر را می رسانیم.
هنوز  کشور  نقاط  از  یکسری  کرد:  اذعان  حال  عین  در  او 
آنالوگ هم دریافت نمی کنند و معمولا وقتی یک مطالبه عمومی 
نشان  را  بیشتر خودش  ندارند،  تصویر  که  درصدی  دارد،  وجود 
می دهد.میرباقری تاکید کرد: مسابقات جام جهانی ۲۰۱۸ روسیه 
نمی بینند  آن بخش هم که  را بخش عمده کشورمان می بینند 
توسعه  راستای  در  ما  عمده  تلاش  دید.  خواهند  را  بازی ها 

دیجیتال در سراسر کشور است.
آخرین  درباره ی  گفت وگو،  این  از  دیگری  بخش  در  وی 
وضعیت برنامه »هفت« نیز گفت: »هفت« جزو برنامه های شبکه 
سه سیماست و دوستان برای ادامه آن تلاش می کنند و از نظر 
تغییر  با  علی القاعده  نیست.  هفت  اجرای  برای  محدودیتی  ما 
مدیریتی که ایجاد شد، تمهیدات فراهم شده است هر زمانی که 

تشخیص بدهند برنامه هفت شروع خواهد شد.
در  جوان گرایی  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  میرباقری 

مدیریت های تلویزیون آیا قرار است ادامه داشته باشد و تلویزیون 
ما  گفت:  است؟  اندیشیده  تمهیداتی  چه  مدیریتی  ثبات  برای 
حوزه ی  در  جوان گرایی  در  اصلی مان  سیاست  صداوسیما  در 
جوان  نیروهای  باید  ما  برنامه سازان  یعنی  است؛  برنامه سازی 
باشند. سیاست جدی ما عبارت از این است که دوستان با انرژی، 
بااخلاق و مبتکر جوان در این عرصه قرار بگیرند و بدترین شیوه 
را این می دانیم که جوان گرایی را از مدیران ارشد مجرب بخواهیم 

شروع کنیم.
جوانی  انرژی  و  خلاقیت  هست  که  چیزی  داد:   ادامه  وی 
در عرصه تولید باید خودش را نشان دهد تا این که در رده های 
عنایت  مورد  آنجا  که  این  نه  بگیرد  قرار  هم  مدیریتی  کماکان 
نباشد اما ایستگاه  بعدی ماست. یعنی اگر بخواهیم سلسله مراتب 
را ذکر کنیم اول برنامه سازی است، پس از آن برنامه ریزی، پس 
از آن مدیریت گروه ها و سپس مدیر شبکه هاست. ما در یکسری 
زمینه هایی که شرایط وجود داشته باشد در سطح شبکه ها یقیقا 
این کار را انجام خواهیم داد ولی آنچه راهبرد ماست در سطح 
برنامه سازی و برنامه ریزی است؛ لذا این مطالبی که در رابطه با 
تغییرات شبکه ها گفته می شود و ذکر می شود مصادیق در حد 

توهم است.
معاون سیما با اشاره به تغییرات مدیریتی اخیر در تلویزیون 
یادآور شد: شما زمانی که ما در شبکه سه یا چهار می خواستیم 
مشاهده  را  فضاسازی  و  زمینه سازی  این  آیا  دهیم  انجام  تغییر 
کرده بودید؟ اصلا کسی منتظر چنین کاری بود؟ یقیقا ما زمانی 
رسیده  لازم  بلوغ  به  که  می دهیم  انجام  را  خودمان  تغییرات 
باشیم. ما چه بسا یکی دو سال بررسی می کنیم و اصلا نمی توانیم 
و  مدیریت  فرد  آن  که  کنیم  انتخاب  شبکه  برای  را  مدیریتی 
انتظار است این تغییرات تغییرات  سرعت لازم را نداشته باشد. 

خامی نباشد.
میرباقری در پاسخ به پرسشی درباره لزوم دوری از غم در 
تلویزیون در ایام رمضان و همچنین تبدیل برنامه های مناسبتی 
به یک جشن نیز گفت:  در ارتباط با پخش سریال ها در این ایام 
سریال هایمان  فضای  که  است  بوده  اساس  این  بر  تنظیماتمان 
بر  نیز  تغییر سریال »پدر«  باشد و  نداشته  با یکدیگر همخوانی 
که  این  دلیل  به  رمضان  ایام  در  ما  بود.  رویکرد  همین  اساس 
مصادف با ۱۴ و ۱۵ خرداد خواهیم بود واقعا دیگر نمی توانستیم 
سریال طنز خالص داشته باشیم؛ سال آینده نیز نمی توانیم داشته 

باشیم.
برنامه جشن  شبکه ها  همه  در  تقریبا  ما  گفت:  وی سپس 

داریم اما ماه مبارک رمضان یک ترکیب معنوی و فضای مذهبی 
دارد از طرفی ما فقط برای یک ماه برنامه ریزی نمی کنیم. فواصل 
مختلف بهار و تابستان و اعیاد را داریم و برای مناسب های مختلف 
برنامه ریزی می کنیم. در هر صورت سریال های ماه مبارک رمضان 

باید پیام های معنوی داشته باشند.
او سپس درباره ی تغییر فضای شبکه سه سیما که بیشتر 
مدیر  کرد:  اظهار  است،  گرفته  به خود  معنوی  و  مذهبی  چهره 
شبکه سه سیما در حال حاضر به مدت یک ماه است که به این 
شبکه آمده و هنوز اقدامی نکرده است. در حال حاضر هیچکدام 
نیست.  شبکه  مدیر  جدید  برنامه  سه  شبکه  آنتن  برنامه های  از 
مسابقات  و  فوتبال  بازی های جام جهانی  آغاز  با  نیز  این پس  از 

والیبال، ورزش روی پیک شبکه سه سیما خواهد رفت.
میرباقری در ادامه از تولید ویژه برنامه جام جهانی تلویزیون 
توسط عادل فردوسی پور یاد کرد و گفت: اگر استودیو فردوسی پور 
را ببینید شاهکاری را انجام می دهد که تا یک ماه دیگر شما این 

شادی را از این شبکه به وضوح خواهید دید.

ساخت  از  خود  گفت وگوی  پایانی  بخش  در  سیما  معاون 
برنامه جدید در شبکه سه سیما با اجرای محمدرضا گلزار خبر 
آقای فروغی مدیر شبکه سه سیما  داد و گفت: در حال حاضر 
کاری را با حضور محمدرضا گلزار انجام می دهند که جزییات آن 

در آینده اعلام می شود.
او از بازگشت مهران مدیری به تلویزیونی با یک سریال ۹۰ 
شبی خبر داد و گفت: مهران مدیری علاقه مند به ساخت سریالی 
پس از دورهمی است. مذاکراتی انجام شده است و متون آن در 
حال نگارش است. مسؤولیت این کار بر عهده سیما فیلم است و 

امیدواریم سریال ۹۰ قسمتی را داشته باشیم.

اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
در  سینما   ۲۲ حاضر  حال  در  آذربایجان شرقی 
پردیس های  احداث  و  است  فعال  استان  سطح 
سینمایی در مجتمع های تجاری و افزوده شدن 
بر  استان  سینمایی  ظرفیت  به  سالن  چندین 
محیط های  شکل گیری  به  جامعه  نیاز  اساس 

چندمنظوره فرهنگی اتفاق افتاده است.
محمد محمدپور در نشست اعضای شورای 
تبریز،  فیلم  جشنواره  دومین  سیاست گذاری 
نشاط  و  شور  شاهد  اخیر  سال های  در  گفت: 
در حوزه ی هنر سینما و موفقیت های متعدد و 
چشمگیر فعالان این عرصه هستیم که این امر 
نشان دهنده ی همت والای هنرمندان سینمای 
گسترش  شاهد  روز  هر  افزود:  است.وی  استان 
ارزشمندی  و رویش های  و هنر هستیم  سینما 

را در عرصه فرهنگ و هنر مشاهده می کنیم.
افتخارات  تمامی  این که  بیان  با  محمدپور 
و  هنرمندان  خود  به  هنر  و  سینما  عرصه  در 
این  کرد:  خاطرنشان  می گردد،  بر  آن ها  توان 
بس  کارهای  امکانات  کمترین  با  هنرمندان 

این که  بیان  با  کردند.وی  خلق  ارزشمندی 
افتخار  شهر  برای  همواره  استان  هنرمندان 
در  را  تبریز  عظمت های  و  کرده  آفرینی 
عرصه های مختلف به نمایش در می آورند، ادامه 
می  و  می بالیم  افرادی  چنین  داشتن  به  داد: 
دانیم که با حمایت از آنان می توان شاهد افتخار 

آفرینی مداوم هنرمندان باشیم.
استان  ارشاد اسلامی  و  مدیر کل فرهنگ 
رقم  حوزه  این  در  خوبی  اتفاقات  کرد:  تصریح 
و  فنی  لحاظ  از  هم  استان  سینمای  و  خورده 
و  داشته  توجهی  قابل  پیشرفت  فیلم  ساخت 
هم از لحاظ اکران فیلم ها و افزایش سینماهای 
استان و استقبال مردم از این سالن ها و اکران ها 

قابل توجه است.
جشنواره  موفق  برگزاری  محمدپور 
این  از  نمودی  را  گذشته  سال  در  تبریز  فیلم 
از  رضایت  ابراز  و ضمن  کرد  عنوان  موفقیت ها 
برگزاری نخستین جشنواره فیلم تبریز، کیفیت 
اجرای آن را در مجموع ارزیابی های انجام شده، 
به  توجه  که  کرد  تاکید  و  دانست  قبول  قابل 

تجربه های موجود امری لازم و ضروری است.
سینماگران  انجمن  فعالیت  به  آغاز  وی 
خانه  مستند،   خانه ی  انیمیشن،  انجمن  استان، 
سینما  و حضور مستندسازان کشور در تبریز را 
از دیگر فعالیت های شایان توجه  حوزه ی سینما 
در استان برشمرد و گفت: فیلمسازان استان نیز 
متعددی  موفقیتهای  امسال  و  گذشته  سال 
مایه ی  که  کرده اند  کسب  جهانی  سطح  در  را 
مباهات است.مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
سالن های  افتتاح   با  گفت:  شرقی  آذربایجان 
سینما در استان بیش از ۵۰ درصد به ظرفیت 

موجود سینمایی استان افزوده شده است.
محمدپور با اشاره به لزوم پررنگ تر شدن 
حضور سینمای استان در ایران و جهان اظهار 
اهمیت  از  سینما  هنر  کنونی  دنیای  در  کرد: 
تفاوت  ما  سینمای  اما  است  برخوردار  ویژه ای 
زیادی با وضعیت اقتصاد سینما ی دنیا دارد  و 
متاسفانه ما نتوانسته ایم از این حوزه ی پراهمیت 
آن طور که باید، بهره مند شویم.وی تاکید کرد: 
باید اتفاقات و رویدادهایی رقم بخورد تا فضای 

رقابتی در حوزه ی سینما را تقویت کرده و این 
تصمیم گذار  نهادهای  و  مردم  به  را  ظرفیت 
استعدادهای  و  نو  پدیده های  و  نموده  معرفی 

نهفته شکوفا شود.
به  بیشتر  توجه  لزوم  به  همچنین  وی 
و  کرد  تاکید  سینما  حوزه ی  در  آموزش  بحث 
خواستار ایجاد رشته ی دانشگاهی در این حوزه 
در استان و ایجاد آموزشگاههای آزاد سینمایی 
متون  و  محتوا  تولید  همچنین  شد.محمدپور 
نمایشی و سینمایی را از دیگر نیازهای حوزه ی 
تئاتر و سینمای استان برشمرد و تاکید کرد که 
این مسئله باید با اهتمام هنرمندان مرتفع شود.
وی همچنین برگزاری جشنواره فیلم تبریز 
و  شاخص  سینماگران  معرفی  برای  محملی  را 
برجسته ی استان دانست و بر لزوم بهره گیری از 
داوران و اساتید استانی در این جشنواره تاکید 
کرد.وی با اشاره به مقارن بودن دومین جشنواره 
فیلم تبریز با رویداد تبریز ۲۰۱۸ ، خاطرنشان 
زمینه ساز جذب  می بایست  این جشنواره  کرد: 

گردشگر فرهنگی به استان باشد.

پردهنقرهای
همكاری مهران مديری و برادران قاسم خانی كليد ميخورد؟

در روزهای اخیر تصویری از مهران مدیری در کنار برادران قاسم خانی 
منتشر شده است که آن را به همکاری مجدد این هنرمندان نسبت می دهند.
همکاری مهران مدیری با برادران قاسم خانی از سریال  کمدی »پاورچین« 
»مرد  و  مظفر«  »باغ  برره«،  »شب های  سریال  با  آن  از  پس  و  شد  آغاز 

هزارچهره« ادامه پبدا کرد.
اما در شرایطی که این همکاری چند سالی بود که متوقف شده بود، 
انتشار عکسی مشترک از این هنرمندان در فضای مجازی، از رفع اختلاف 
نظرها و حتی همکاری مشترک حکایت دارد.این عکس به طور مجزا توسط 
امیرمهدی ژوله و مهراب قاسم خانی منتشر شده که در کنار مهران مدیری، 
پیمان قاسم خانی و سیامک انصاری دیده می شوند. صفحه رسمی دورهمی 
در اینستاگرام نیز با انتشار این عکس از اعلام خبرهای جدید در آینده خبر 

داده است.
تازگی خبر ساخت سریال  به  اما مرتضی میرباقری، معاون سیما هم 
این  وی  گفته ی  به  است.  کرده  اعلام  را  مدیری  مهران  قسمتی   ۹۰ طنز 
مجموعه در حال نگارش است.آخرین همکاری پیمان قاسم خانی با مهران 
مدیری به »مرد هزارچهره« برمی گردد؛ این سریال پس از »باغ مظفر« و 

در سال ۸۷ ساخته شد.
دیالوگ ها  »ما  گفت،  همکاری  این  توضیح  در  بعدها  قاسم خانی 
می گذاشت  را  دوربین  مهران  بعد  می خندیدیم.  خودمان  و  می نوشتیم  را 
بازیگرها را هدایت می کرد و آنها بازی می کردند و نتیجه خیلی دیوانه وارتر 
بازیگران  و  کارگردان  عنوان  به  مدیری  مهران  درمی آمد.  کار  از  نوشته  از 
نتیجه  می کردم  احساس  من  که  می کردند  اضافه  کار  به  چیزی  مجموعه 
خیلی بهتر شده است. زمان ساخت »پاورچین« و »شب های برره« بهترین 
وقت  هیچ  آن  از  که پس  و سریال هایی ساخته شد  بود  من  کاری  دوران 
»شب های  در  و  بود  بازتر  خیلی  دستمان  »پاورچین«  سر  ما  نشد.  تکرار 
شوخی ها  از  خیلی  »پاورچین«  در  شد.  بسته تر  و  بسته  دستمان  برره« 
سمبلیک بود، از انواع شوخی های سیاسی تا شوخی های نیمه جنسی، اما 
در »شب های برره« چهار چشمی مراقبمان بودند و اخطارهای زیادی به ما 
دادند. برخوردهای ناظران کیفی خیلی خوب و محترمانه بود و ما هم با آنها 
تعامل می کردیم. »شب های برره« زیاد دچار سانسور نشد و اگر سانسوری 
اعمال می شد در پخش بود، اما وقتی کمی جلوتر رفتیم ماجرا حساس شد و 
در »باغ مظفر« علنا از ما خواستند یک کار بی خاصیت تحویل بدهیم. ما هم 
همین کار را کردیم اما باز هم تعابیر غریبی از آن برداشت شد. از ساده ترین 

حرف ها برداشت هایی می شد که مطلقا منظور ما نبود.«
پیمان قاسم خانی همچنین توضیح داده بود: بهترین شوخی هایی که 
بهتر کرده است. مهران شوخی هایی که  را  و آن  اجرا  نوشته ام مهران  من 
رشد  داشتیم  هم  با  دو  هر  ما  و  می کرد  بهتر  و  بیشتر  را  می نوشتیم  ما 
می کردیم، اما فضای ذهنی فانتزی که او دارد و همیشه یک فاصله گذاری 
که در اکثر کارهایش با تماشاگر وجود دارد، سبکی نیست که من بخواهم 
دنبال کنم. گاهی اوقات جذاب است مثل »شب های برره« و »پاورچین« 
ولی یک زمان هایی من کار رئال تر را می پسندم. مهران مدیری در فضای 

خاص خودش با متن خوب بی رقیب بود.«
حالا انتشار این عکس در فضای مجازی می تواند نویددهنده همکاری 
مشترک هنرمندانی باشد که زمانی خالق موفق ترین مجموعه های کمدی 
تلویزیون بودند؛ تلویزیونی که این روزها به شدت از نبود سریال های موفق 
این حال آنچه مشخص  انتقاد قرار گرفته است.با  طنز رنج می برد و مورد 
است این همکاری هنوز به رسمیت نرسیده است؛ چراکه ژوله برای توضیح 
استفاده کرده  راه است؟«  آمد خبری در  از یک سوال که »خبری  عکس 

و مهراب قاسم خانی هم نوشته است، »امروز ... همینجوری بدون شرح«.

واكنش سالار عقيلی به اقدام بيمه تامين اجتماعی
خواننده موسیقی ایرانی در واکنش به اقدام بیمه تامین اجتماعی در کسر 
مبلغی از قراردادهای هنرمندان برای اجرای برنامه از مسئولان خواست به این 
موضوع رسیدگی کنند و مساله مشخص شود.سالار عقیلی با اشاره اقدام اخیر 
بیمه تامین اجتماعی در کسر ۱۶.۷ درصد حق بیمه از قرارداد هنرمندان برای 
هر نوع اجرای برنامه توضیح داد: اخیرا مبالغی از قراردادهای هنرمندانی که 
می خواهند هر نوع برنامه هنری اجرا کنند، کسر و به حساب تامین اجتماعی 
واریز می شود که مشخص نیست بر چه اساس و برای ارایه چه خدماتی است 
به همین دلیل هنرمندان توقع دارند این مساله با همکاری وزارت کار و سازمان 
تامین اجتماعی هر چه زودتر مشخص و حل شود.وی در پایان تصریح کرد: کسر 
سهم بیمه تامین اجتماعی از بودجه  حمایتی بخش هنر است به همین دلیل 
لازم است در اقدام اخیر بازنگری شود و هر چه زودتر موضوع توسط مسئولان 
به سرانجام مناسبی برسد.پیش از این نیز حمیدرضا نوربخش مدیرعامل خانه 
موسیقی از اقدام سازمان تامین اجتماعی در راستای کسر مبالغی از قراردادهای 
هنرمندان انتقاد کرده و گفته بود: »حدود دو سال پیش، ما به طور ناگهانی با 
پدیده ای مواجه شدیم که برای همه جامعه هنری و هنرمندان شوک آور بود. 
ما یک باره دیدیم که در قراردادها اعداد عجیب و غریبی به نام بیمه اضافه شده 
است که درصد بهت آوری دارد.«وی با بیان اینکه این مبلغ بین ۱۶ تا ۴۰ درصد 
قرارداد هنرمندان است، توضیح داده بود: »از آن زمان تا امروز این طرح اجرا شده 
و مسئولان تأمین اجتماعی نیز بر اجرای آن اصرار دارند، اما مساله اینجاست 
که هیچ توجیه و تشریح وضعیتی برای این مبالغ ارایه نمی شود تا هنرمند بداند 
که این اعداد را برای چه چیزی پرداخت می کند و ما به ازای آن چه خدماتی 
از سوی سازمان تأمین اجتماعی به آنان ارایه می شود. به هر حال هنرمندی که 
قرار است دو ساعت برنامه ای را روی سن اجرا کند و برود چرا به این بیمه نیاز 
دارد؟ این در حالی است که همه هنرمندان ما در مراکز مختلفی مانند مؤسسات 
آموزشی، فرهنگی و هنری خود یا زیرمجموعه صندوق اعتبار هنر بیمه تأمین 
اجتماعی هستند و حق بیمه پرداخت می کنند. حال مسئولان پاسخ بدهند این 
پرداخت ها چه توجیهی دارد؟ در ازای این مبلغ چه چیزی پوشش داده می شود؟ 
آیا این مبلغ بیمه حوادث است یا خدمات دیگری را شامل می شود. لازم است که 

مسئولان این مشکلات را رفع کنند.«

اكران فيلم سينمايی »ناخواسته« با حضور مهتاب كرامتی
»ناخواسته« به کارگردانی و نویسندگی برزو نیک نژاد و تهیه کنندگی 
 ۲ چهارشنبه  امروز  از  که  است   ۱۳۹۲ سال  محصول  سیدزاده  امیر  سید 
برزو  فیلم  اولین  »ناخواسته«  اکران می شود.  خردادماه در گروه »زندگی« 
در  و  اجتماعی ساخته شده  ژانر  در  که  است  کارگردان  مقام  در  نیک نژاد 
نمایش  به  فجر  فیلم  دومین جشنواره  و  اول سی  فیلم های  مسابقه  بخش 
در آمد. این فیلم در جشنواره سی و دوم فیلم فجر نامزد دریافت سیمرغ 

کارگردانی بخش نگاه نو شد.
پرده  روی  را  کمدی  ژانر  در  زنبور«  »لونه  فیلم  روزها  این  نیک نژاد 
اسکندری،  ستاره  صدیقیان،  مهرداد  کرامتی،  دارد.مهتاب  سینماها 
سیدزاده  محمد  و  حبیبی  الناز  قائمیان،  فرهاد  منفرد،  فقیه  محمدمهدی 
»ناخواسته«  فیلم  داستان  خلاصه  در  هستند.  »ناخواسته«  فیلم  بازیگران 
آمده است: هر از گاهی اتفاقاتی می افتد، خوب، بد که اگر جاده زندگیمان 
کاری می کنیم  ما خواسته،  است.  گریزناپذیر  تابش  و  پیچ  ندهد،  تغییر  را 
برای دوری از ناخواسته های سرزده، ولی گهگاه سرنوشتمان رقم می خورد، 
با همین ناخواسته ها. سایر عوامل این فیلم عبارتند از: کارگردان و نویسنده: 
برزو نیک نژاد، تهیه کننده: سید امیر سیدزاده، مشاور کارگردان: محمدحسین 
محسن  لباس:  و  طراح صحنه  مسعود سلامی،  فیلمبرداری:  مدیر  لطیفی، 
نصرالهی، صدابردار: علیرضا غفاری نژاد، طراح گریم: ایمان امیدواری، مدیر 
کارگردان  اول  دستیار  خاقانی،  امیرشیبان  تدوین:  چراغی،  مهدی  تولید: 
قربانی نیا،  مریم  رسانه ای:  مشاور  حسینی،  سجادی  احسان  برنامه ریز:  و 
فیلمبردار: مصطفی سیفری، منشی صحنه: محمدحسین گل  اول  دستیار 
فشان، عکاس: محمد بدرلو، گروه فیلمبرداری: امید رخ افروز، دستیار دوم 
کارگردان: نوید صلاحی، گروه صحنه و لباس: جواد فاضلی، جواد داودی، 
سامره جوانمرد، دستیار صدا:علی قاسمی، گروه گریم: میثم قراگوزلو، سمانه 
آهی،  محمدرضا  تدارکات:  گروه  صالحی،  آرش  تدارکات:  مدیر  مرادیان، 

ابوالفضل لطفی، حامد آزادی، محمدرضا حق گو.

دعایروزهفتمماهمباركرمضان

الَلـّهُمَّ اعَِنّی فیهِ عَلی صِیامِهِ وَقیِامِهِ، وَجَنِّبْنی فیهِ مِنْ هَفَواتهِِ 
وَ اثامِهِ، وَارْزُقْنی فیهِ ذِکْرَکَ بدَِوامِهِ، بتَِوْفیقِکَ یا هادِیَ المُْضِلیّنَ

خدایا یاریم کن در این ماه بر روزه و شب زنده داریش و دورم 
بدار در آن از لغزشها و گناهانش و روزیم کن در آن ذکر خود را 

بطور دوام و یکسره به توفیق خود ای راهنمای گمراهان متن میثاق نامه روزنامه نگاری در سایت روزنامه موجود است
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